

FB Mediation Talks Break Down

Parties proceeding to hearing in two weeks.

Our PSAC/CIU bargaining team for the FB group filed for a Public Interest Commission (PIC) earlier this year when we reached impasse in negotiations with Treasury Board/CBSA. Get more information on the PIC process at <http://psacunion.ca/what-happens-if-we-do-not-reach-agreement>.

At the end of May the Public Service Labour Relations and Employment Board (PSLREB) appointed a Chair of the PIC. Subsequently the Chair set dates for the PIC process – October 17th and 18th, November 2nd, 6th and 23rd.

Once the dates were set our Bargaining Team and the Treasury Board agreed, with the support of the Chair, to use the first two dates (October 17th and 18th) to engage in mediation in order to make progress on the issues outstanding. It is common during PIC or arbitration processes for there to be mediation at the outset.

Unfortunately we made no progress in mediation, with Treasury Board and the CBSA demonstrating no movement on the issues raised by our team in bargaining, including critical matters related to wages, hours of work, discipline, leave and protections for our jobs.

As a result, mediation talks have broken down and our Team is now preparing to go to hearing at the Labour Board in two weeks.

Our union and our bargaining team remain committed to achieving a fair contract for CIU/PSAC members in the FB bargaining unit, one that addresses the issues we've raised with respect to achieving parity with other law enforcement agencies.

We'll be sure to provide updates as things progress. If you have questions be sure to follow up with your CIU Branch President.



Customs and Immigration Union
Syndicat des Douanes et de l'Immigration



Public Service Alliance of Canada
Alliance de la Fonction publique du Canada

FB : La médiation échoue

L'audience d'arbitrage aura lieu dans deux semaines.

Plus tôt cette année, notre équipe de négociation pour le groupe FB avait demandé la formation d'une commission de l'intérêt public (CIP) lorsque les pourparlers avec le Conseil du Trésor et l'ASFC s'étaient enlisés. Pour plus d'information sur le processus lié à une CIP, veuillez consulter le lien suivant : syndicatafpc.ca/quarrive-t-il-sil-ny-pas-dentente?

En mai, la Commission des relations de travail et de l'emploi dans la fonction publique (CRTEFP) a nommé le président de la CIP. Ce dernier a ensuite fixé les dates d'audience : les 17 et 18 octobre ainsi que les 2, 6 et 23 novembre.

Dès qu'ils ont connu les dates, notre équipe de négociation et le Conseil du Trésor ont convenu, avec l'accord du président de la CIP, de consacrer les deux premières rencontres à la médiation. Ainsi, les 17 et 18 octobre, les parties ont abordé les questions en suspens. Cette démarche – essayer la médiation au début d'une CIP ou du processus d'arbitrage – n'a rien d'inhabituel.

Malheureusement, la médiation a échoué. Le Conseil du Trésor et l'ASFC sont restés sur leur position, y compris en ce qui concerne les salaires, les horaires de travail, les mesures disciplinaires, les congés et la protection de nos emplois.

Le résultat? Les discussions ont été rompues et notre équipe se prépare maintenant en vue de l'audience qui aura lieu devant la CRTEFP dans deux semaines.

L'objectif de notre syndicat et de notre équipe de négociation ne change pas : négocier une bonne convention collective pour les membres du SDI/AFPC du groupe FB. Nous voulons que l'employeur nous accorde finalement la parité avec les travailleuses et travailleurs d'autres organismes d'exécution de la loi.

Dès que nous aurons des nouvelles, nous vous tiendrons au courant. Si vous avez des questions ou des commentaires, n'hésitez pas à communiquer avec la présidence de votre succursale.



Customs and Immigration Union
Syndicat des Douanes et de l'Immigration



Public Service Alliance of Canada
Alliance de la Fonction publique du Canada